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     Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů  

Zápis                                        Z7/014 
 

ze  14. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 01.02.2017  
v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

 
Materiály: Rozneseny 26.01.2017  
                   + e -mailem odkaz: xxx 
 

Materiály rozdané u prezence:  
5.1 Rozpočtové opatření č. 1/2017 – „košilka“ – změna v komentáři 
-     Zápis o kontrole provedené Kontrolním výborem ZMČ Brno-jih (podnět p. Pavla Reicha) 
 

Program zasedání: 
1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Zásady odměňování – 20. novelizace  
4. Doplnění seznamu investičních akcí MČ Brno-jih roku 2017 
5. Rozpočtová opatření  
6. Prodej, směna majetku města Brna 
7. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 
8. Různé 

 
Přítomni:  17 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:   MVDr. Jan Kožíšek (omluven) 
                          p. Roman Rektořík   (omluven) 
    
 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.04 h – stav 17 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 14. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály 26.01.2017 + e -mailem odkaz: 
xxx, které byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé obdrželi materiály: 5.1 
Rozpočtové opatření č. 1/2017 – „košilka“ – změna v komentáři;  Zápis o kontrole provedené 
Kontrolním výborem ZMČ Brno-jih (podnět p. Pavla Reicha). 
                  
1.1 Program zasedání 
Hlasování:  pro – 17        proti – 0           zdržel se – 0 
Program zasedání byl schválen 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

Ing. Zdeněk Harant 
pí Jiřina Bočková 
Hlasování: pro – 15   proti – 0    zdržel se – 2 

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. Ing. Zdeněk Harant a pí Jiřina 
Bočková. 
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1.3 Schválení zápisů 12. ZMČ Brno-jih  Z7/012 ze dne 22.11.2016                             
a  13. ZMČ Brno-jih  Z7/013 ze dne 15.12.2016  

 
Nebyly vzneseny námitky k zápisům ZMČ Brno-jih Z7/012 a ZMČ Brno-jih Z7/013  – 
považují se zápisy za schválené (není nutné hlasovat). 
Zápis 12. ZMČ Brno-jih  Z7/012 byl schválen bez připomínek.  
Zápis 13. ZMČ Brno-jih  Z7/013 byl schválen bez připomínek.  
 
 

ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18.07 – 18.10 h  
 
p. xxx – Dotaz, zda bude mít možnost vyjádřit se k bodu prodej pozemku pro firmu Monibo 
(zástupce firmy – CALETA). 
 
Pan starosta potvrdil, že p. xxx bude mít možnost vyjádřit se u projednávaného bodu (6.2). 
 
Jelikož občané již neměli žádné dotazy, ukončil p. starosta tento bod jednání – 18.10 h. 
 
 

ad 3) Zásady odměňování – 20. novelizace  
 
3.1 
Zásady odměňování - 20. NOVELIZACE 
-  neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů výborů 
 -  předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih   

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
 

Komentář:  
Tato 20. novelizace se týká vyplácení odměny neuvolněným členům ZMČ  
Brno-jih a členům výborů, předsedům a členům komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih, 
vychází v důsledku novelizace nařízení vlády č. 37/2003 Sb., nařízením vlády                                
č. 414/2016 Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev,                                                
ruší znění 19. novelizace a je  účinná od 1. 2. 2017. 
 
Vláda schválila dne 28. listopadu 2016 nařízení vlády č. 414/2016 Sb., kterým se mění 
nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev, ve znění 
pozdějších předpisů. 
 
 
Projednáno v RMČ na 63. zasedání R7/063 dne 18. 1. 2017.  RMČ Brno-jih souhlasí se 
zněním Zásad odměňování - 20. novelizací (neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů 
výborů; předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih) zpracovaných v souladu 
s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném nařízením vlády č. 414/2016 Sb., v platném 
znění, při respektování § 77 zákona č. 128/2000 Sb., v platném znění, s účinností od                       
1. 2. 2017 v rozsahu a výši uvedené v příloze. RMČ Brno-jih doporučuje ZMČ Brno-jih tyto 
zásady odsouhlasit. 
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Usnesení:   
ZMČ Brno-jih souhlasí se  zněním Zásad odměňování - 20. novelizací (neuvolněných 
členů ZMČ Brno-jih a členů výborů; předsedů a členů komisí, kteří nejsou členy ZMČ 
Brno-jih) zpracovaných v souladu s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném 
nařízením vlády  č. 414/2016 Sb., v platném znění, při respektování § 77 zákona                               
č. 128/2000 Sb., v platném znění, s účinností od 1. 2. 2017  v rozsahu a výši uvedené 
v příloze. 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
                    
  
 

ad 4) Doplnění seznamu investičních akcí MČ Brno-jih roku 2017 
 

4.1 
Doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné 
realizaci“. 

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
 
Komentář: 
Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme do „Seznamu  investičních akcí v MČ 
Brno-jih určených k postupné realizaci“ následující body:  
 
Kap. 714 – Školství                                                                                                       strana 1 
4. Nákup konvektomatu pro ZŠ Tuháčkova 
 
Kap. 719 – Vnitřní správa                                                                                           strana 1 
21. Nákup hasičského vozidla 
 
Kap. 739 – Místní hospodářství                                                                                   strana 2 
18. Rekonstrukce bytových jader v bytech po exekučním vyklizení 
19. Rekonstrukce a modernizace budovy K lávce 15 
20. Rekonstrukce a modernizace budovy Dufkovo nábřeží 1a 
 
Příloha: 
Příloha č. 1 – Seznam investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci  
 
 
Projednáno v RMČ Brno-jih:  
Dne 18.1.2017 projednala RMČ Brno-jih na svém 63. zasedání níže uvedený materiál 
s následujícím usnesením: „RMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí 
v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“ o bod č. 4 kap. 714 str. 1, bod č. 21 kap. 719 
str.1 a bod č. 18, 19, 20 kap. 739 str. 2. RMČ Brno-jih postupuje tento materiál ZMČ Brno-
jih.“ 
 
 

DISKUSE: [Mgr. Haluza; Ing. Böhmová; Ing. Dočekal; xxx; pí Bočková; p. Kittner; p. 
Reich; p. starosta; p. místostarosta] 
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Proběhla diskuse ohledně kap. 714 str. 1, bod č. 21 - Nákup hasičského vozidla. 
V následujícím bodě – RO č. 1/2017 je uvedena částka 1,200.000,- Kč. Jedná se o nákup 
repasovaného hasičského vozidla (nový vůz by stál cca 5 – 7 mil. Kč). Starý cisternový vůz 
nelze opravit (nerentabilní). 
 
Mgr. Haluza – Požadavek na p. starostu, aby poslal seznamy, kde jsou uvedeny počty                      
a  funkce členů JSDH (již minule požadovali počty lidí, aby zhodnotili, zda dokáží zabezpečit 
činnost jednotky – dodnes neobdrželi podklady).   
 
Pan starosta seznamy pošle. Vše konzultováno s HZS JmK – probíhají zdravotní prohlídky 
členů sboru; bude se jednat o jednotku JPO5 – doplňující (nebudou zasahovat v 1. sledu 
požáru, bude fungovat v rámci města (celoměstsky) - součást systému = jednotka má 
opodstatnění). 
 
Dále proběhla diskuse ohledně kap. 719 str.1 a bod č. 19 - Rekonstrukce a modernizace 
budovy K lávce 15 a bod č. 20 - Rekonstrukce a modernizace budovy Dufkovo nábřeží 1a. 
Pan starosta vysvětlil o jaké objekty se přesně jedná a k jakému účelu budou rekonstruovány 
(bod 19 – zázemí Koupaliště; bod 20 – Jižanský dvorek – dřevěné stavby v selském stylu). 
 
Do diskuse se zapojil také p. xxx, který se vyjádřil k JSDH (dle jeho názoru je to finančně 
náročnější, dříve se platil určitý poplatek na zabezpečení ochrany před požárem; členové 
sboru mohou být v době požáru na pracovních a služebních cestách apod.). 
Dále p. xxx začal hovořit o problematice protipovodňových opatřeních (PPO), která chtějí 
vybudovat firmou Monibo, kde chtějí realizovat výstavbu, a tím „vylepšit“ celé území 
(vybudovat a vyřešit dopravní napojení – vybudování páteřní komunikace na vlastní náklady 
investora). V městě Brně je nedostatek bytů a záměr výstavby je v souladu s ÚP. 
 
Pan místostarosta uvedl, že p. xxx nenavrhuje PPO proto, aby ochránil občany proti povodni, 
ale velkou výstavbu, proti které máme velké výhrady. Jedná se o megalomanský typ 
výstavby, o který my nestojíme. 
 
Po ukončení diskuse přečetl pan starosta předkládaný návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:  
ZMČ Brno-jih schvaluje doplnění „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených 
k postupné realizaci“ o bod č. 4 kap. 714 str. 1, bod č. 21 kap. 719 str. 1 a bod č. 18, 19, 20 
kap. 739 str. 2. 
 
Hlasování:     pro – 11         proti – 0         zdržel se – 6 
Usnesení bylo přijato 
 

 
ad 5) Rozpočtová opatření 
 

5.1  
Rozpočtové opatření č. 1/2017  

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
Materiál rozdán u prezence - 5.1 Rozpočtové opatření č. 1/2017 – „košilka“ – změna 
v komentáři: 
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Komentář: 
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- financování (uspořené finanční prostředky z minulých let); neinvestiční transfer z ÚP na 

VPP. 
Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
-  navýšení mezd, sociálního a zdravotního pojištění z ÚP na VPP, navýšení položky na 

investiční akce, které započaly v roce 2016 a jejichž realizace potrvá i v roce 2017 
z důvodu zachování plynulosti realizace těchto investičních akcí: „Plotní 61 – rekonstrukce 
domu“, „Zabezpečovací systém na objektech MČ Brno-jih“, „Rekonstrukce a modernizace 
budovy Bednářova 16“, „Rekonstrukce a modernizace budovy Mariánské náměstí 13“, 
„Rekonstrukce a modernizace budovy MŠ Kšírova 3“, a „Přechod Kšírova-Železná“. 
Předmětem rozpočtového opatření je mimo jiné navýšení položky na investiční akce: 
„Nákup konvektomatu pro ZŠ Tuháčkova“, „Rekonstrukce a modernizace budovy K lávce 
15“, „Rekonstrukce a modernizace budovy Dufkovo nábřeží 1a“, „MŠ Slunná 25 – 
rekonstrukce a modernizace budovy (střecha včetně jejího zateplení, kotel, dveře,…)“, 
„Nákup hasičského vozidla“,  „Přístupové body wifi-kabelové rozvody“, „Multifunkční                
a dětské hřiště ul. Zelná“, „Venkovní posilovna a rozběhová dráha ul. Jezerní“, 
„Vybudování odstavné plochy Chleborádova“ a „Úřední deska radnice ÚMČ Brno-jih“; 
dále byla navýšena položka na opravy a udržování, a to na Zelnou 1 opravu budovy, 
opravu výtahu na Černovické 2b, která se v roce 2016 neuskutečnila; navýšena byla 
položka na zřízení služebnosti – věcného břemene v souvislosti s inženýrskými sítěmi 
v parku Jižní náměstí; položka na zřízení odběrného místa E.ON – ul. Hradlová; položka 
na vratku místního poplatku za pronájem veřejného prostranství z roku 2016 uhrazená 
firmou Citymedia, položka odměn (uvolněných) členů ZMČ dle zákonné úpravy k                     
1. 1. 2017 o 4 %, včetně zdravotního a sociálního pojištění a ostatní přesuny mezi 
položkami dle potřeb a požadavků ÚMČ Brno-jih.  

Příloha:  
1. Rozpočtové opatření č.1/2017 – tabulka. 
 

Projednáno v RMČ Brno-jih:  
RMČ Brno-jih RO č. 1/2017 odsouhlasila na  63. zasedání R7/063 dne 18. 1. 2017                                   
a  postoupila tento materiál zastupitelstvu.   
 
DISKUSE: [Mgr. Haluza; Ing. Böhmová;  p. Kittner; p. Reich; p. starosta; Ing. Bártová] 
 
Pan Mgr. Haluza požádal pana starostu, aby vysvětlil v rozpočtovém opatření, co je na studie 
a co na realizaci. Pan starosta postupně vysvětlil po položkách. 
 
Ing. Böhmová – dotaz na položku 710/2212/6121 Budovy, stavby – „Přechod Kšírova – 
Železná“ v částce 600.000,- Kč. Zda nelze domluvit realizaci s Brněnskými komunikacemi 
(vysoká částka). 
 
Mgr. Haluza – dotaz na položku 714/3111/5331 Příspěvek MŠ - Hněvkovského – lyžařský 
kurz v částce 15.000,- Kč.   
 
p. Kittner vysvětlil, že se jedná o příspěvek na dopravu dětí minibusem na lyžařský výcvik 
v lyžařském areálu v obci Olešnice. Ostatní školy a školky budou obeslány, aby předložily 
plány akcí a kurzů, které budou pořádat, ke schválení. Na dotaz p. Reicha, zda stejnou částku 
obdrží i škola, která má méně dětí, odpověděl, že tuto částku dostane každá škola i školka ve 
stejné výši (tj. 15.000,- Kč) – částka bude stejná. 
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Po ukončení diskuse přečetl pan starosta předkládaný návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:    

ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 1/2017 – viz příloha. 
 
 

Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
 
 

 

ad 6) Prodej, směna majetku města Brna 
 

6.1                        
Žádost firmy Brněnské komunikace, a.s.,  se sídlem Renneská tř. 787/1a, 
639 00  Brno, IČ: 60733098, o vyjádření  ke směně pozemku p.č. 2087/2 a 
části pozemku p.č. 2096/3 ve vlastnictví statutárního města Brna za část 
pozemku p.č. 2096/1 ve vlastnictví firmy AUTODAS, spol. s r.o., 
IČ: 48910431, vše v k.ú. Horní Heršpice.   

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 62. zasedání dne 14.12.2016 
 

Komentář: 
Přibližné výměry pozemků určené ke směně:   

   ve vlastnictví SMB –     p.č. 2087/2      298 m2 
      část p.č. 2096/3       1 m2 
      ve vlastnictví AUTODAS-  část p.č. 2096/1   23 m2 
AUTODAS má zájem o pozemek p.č. 2087/2 z důvodu rozšíření svého areálu. 
 
Usnesení:    

ZMČ Brno-jih nedoporučuje směnu pozemku p.č. 2087/2 a části pozemku p.č. 2096/3 
ve vlastnictví statutárního města Brna za část pozemku p.č. 2096/1 ve vlastnictví firmy 
AUTODAS, spol. s r.o., IČ: 48910431, vše v k.ú. Horní Heršpice. ZMČ Brno-jih ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 
                           
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 

6.2                              
Žádost firmy Monibo s.r.o., se sídlem Slavíčkova 827/1a, 638 00  Brno, 
IČ: 27694062, o vyjádření pro MO MMB k prodeji pozemku p.č. 192/1                 
a části pozemku p.č. 221/1 v k.ú. Dolní Heršpice.  

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 62. zasedání dne 14.12.2016 
 
Pan xxx dostal prostor, aby se vyjádřil k tomuto bodu (jako zástupce – jednatel  firmy Caleta 
a.s.). Uvedl důvody, proč firma Monibo žádá o odprodej pozemků – aby mohla realizovat 
výstavbu (stavby pro bydlení – cca 100 bytů), která je podmíněna výstavbou protipovodňové 
hráze. V Brně je katastrofální nedostatek bytů (vyřešilo by dojíždění mimobrněnských 
pracujících, studentů apod.). Studii výstavby předložili k diskusi – nebylo jim řečeno, že se 
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projekt nelíbí, mohou změnit dle požadavků RMČ (nejvýše 3 poschodí; stará výstavba RD – 
odstínění opět výstavbou RD). Proběhne proces v rámci projektu. Nejprve dojde 
k vybudování PPO; přístup na pozemek – řešení komunikace (vybudování páteřní 
komunikace na vlastní náklady investora – až k moravanským mostům). Výstavba nebude 
v rozporu s ÚP. Žádají o odprodej pozemku. 
 

Pan místostarosta uvedl, že předkládané návrhy „bohužel“ nejsou v rozporu s ÚP. Chceme 
zde „přijatelný“ způsob výstavby. Nejsou zde vyřešeny vstupy do tohoto území, napojení 
komunikace na moravanské mosty (vyřešení dopravy na ul. Havránkovu). Usilujeme o změnu 
ÚP. 
 

Pan starosta uvedl, že pozemek je ve vlastnictví města Brna. My jako MČ nechceme, aby se 
pozemek prodal (proto nedoporučujeme prodej). Poté pan starosta přečetl předkládaný návrh 
usnesení a nechal o něm hlasovat: 
 
Usnesení:    

ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 192/1 (výměra 3 556 m2) a části pozemku 
p.č. 221/1 (výměra cca 10 000 m2) v k.ú. Dolní Heršpice. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
 
 

6.3 
Žádost Společenství vlastníků Hodonínská 17, 19, Brno, IČ 04841743, 
sídlem Hodonínská 626/19, 617 00 Brno o stanovisko k prodeji části 
pozemku p.č. 1762/1 v k.ú. Komárov, do kterého budou zasahovat zavěšené 
lodžie a zateplení východní fasády budov č.p. 625 a č.p. 626 v k.ú. Komárov. 

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 62. zasedání dne 14.12.2016 
Usnesení:  
ZMČ Brno-jih doporučuje prodej části pozemku p.č. 1762/1 v k.ú. Komárov, do kterého 
budou zasahovat zavěšené lodžie a zateplení východní fasády budov č.p. 625  
a č.p. 626 v k.ú. Komárov, vše pro Společenství vlastníků Hodonínská 17,19, Brno,  
IČ 04841743, sídlem 617 00 Brno, Hodonínská 626/19. Zastupitelstvo ukládá majetkovému 
odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB.          
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
6.4                              
Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67  Brno, 
o vyjádření  k prodeji pozemku p.č. 630/5,  k.ú. Dolní Heršpice, 
pro UNIPOINT, s.r.o. 

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
 
RMČ Brno-jih potvrzuje usnesení  ze 45. zasedání RMČ Brno-jih ze dne 01.06.2016,               
bod 3.17: RMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemku p.č. 630/5, v k.ú. Dolní Heršpice.   
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Pan starosta upozornil zastupitele, aby si v návrhu usnesení doplnili: za k.ú. Dolní Heršpice       
„z důvodu zachování chodníku“. (jedná se o lokalitu Ořechovská; bude věcné břemeno na 
celý chodník; žádost již byla podaná a běží lhůta – bude pokračovat jednání). 
 
Pan starosta přečetl doplněný návrhu usnesení a nechal o něm hlasovat: 
Usnesení:    

ZMČ Brno-jih potvrzuje usnesení z 9. zasedání ZMČ Brno-jih ze dne 16.06.2016, bod 9.6: 
„ZMČ Brno-jih  nedoporučuje prodej pozemku p.č. 630/5, v k.ú. Dolní Heršpice, a to                  
z důvodu zachování chodníku“. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět 
písemně žadatele a MO MMB. 
 
Hlasování:     pro – 11         proti – 0         zdržel se – 6 
Usnesení bylo přijato 
 
 

6.5                                  
Žádost paní xxx, o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 210/1 v k.ú. 
Přízřenice.  

                                                               Projednáno v RMČ Brno-jih na 59. zasedání dne 02.11.2016 
 

Usnesení:    
ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej částí pozemku p.č. 210/1 v k.ú. Přízřenice v rozsahu 
stávajícího zaplocení dle polohopisného zaměření zak.č. 130/2016, stav k 06/2016 pro paní 
xxx. ZMČ Brno-jih ukládá majetkovému odboru vyrozumět písemně žadatele a MO MMB. 
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
6.6 
Žádosti o vyjádření k prodeji části pozemku p.č. 562/1 v k.ú. Komárov, 
formou nabídkového řízení.  

1. xxx - REALITA s.r.o. a Bapro, s.r.o. 
2. CARTec motor s.r.o. 
                                                        Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 

 
Usnesení:   
ZMČ Brno – jih  nedoporučuje  prodej části pozemku p.č. 562/1 v k.ú. Komárov ani 
formou nabídkového řízení. ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně žadatele a MO 
MMB. 
                                                                                                     
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
 
6.7                                   



9 
 

Žádosti společnosti Top-in.cz, a.s., IČ: 269 08 778, se sídlem Hněvkovského 
30/65, 617 00 Brno (podíl nabytí 43/64) a Nadace Veronica, IČ: 449 92 742, 
se sídlem  Panská 363/9, 602 00 Brno (podíl nabytí 21/64), o vyjádření 
k prodeji pozemků p.č. 1279/3, p.č. 1282/3, p.č. 1284/3, p.č.1542/1,                        
p.č. 1542/2 a p.č. 1607/2 vše v k.ú. Komárov. 

                                                        Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
 

Usnesení:   
ZMČ Brno-jih nedoporučuje prodej pozemků p.č. 1279/3, p.č. 1282/3, p.č. 1284/3,                     
p.č. 1542/1, p.č. 1542/2 a p.č. 1607/2 vše v k.ú. Komárov, pro společnosti Top-in.cz, a.s., 
IČ: 269 08 778, se sídlem Hněvkovského 30/65, 617 00 Brno (podíl nabytí 43/64)                          
a Nadace Veronica, IČ: 449 92 742, se sídlem  Panská 363/9, 602 00 Brno (podíl nabytí 
21/64). ZMČ Brno-jih ukládá MO vyrozumět písemně žadatele a MO MMB.                                                                                                          
 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 7) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna   
 

7.1   
Návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. ……/2017, 
kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města 
Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, ve znění pozdějších 
vyhlášek. 

                                                        Projednáno v RMČ Brno-jih na 63. zasedání dne 18.01.2017 
 
Komentář: 

V souladu s čl. 77 odst. 3 a 4 Statutu města Brna se předkládá Zastupitelstvu MČ Brno-jih 
k zaujetí stanoviska návrh novelizace Statutu města Brna. Navrhovaná úprava v části 
kompetencí zastupitelstev upřesňuje formulaci týkající se zřizování či rušení PO, v oblasti 
životního prostředí a finančního hospodaření řeší problematiku kontejnerových stání; úprava 
v oblasti financí a rozpočtu je navrhována v souvislosti s vyhlášením zákona č. 186/2016 Sb., 
o hazardních hrách a zákona č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her. V oblasti školství 
navrhovaná úprava reflektuje novou povinnost vymezení spádovosti mateřských škol. 
Předkládaná verze novely byla na úrovni MMB projednána a doporučena Pracovní skupinou 
pro přípravu novelizace Statutu města Brna na jednání konaném dne 06.12.2016.  
 
 
Přílohy:     

- návrh obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č. ……/2017, kterou se mění a 
doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, kterou se vydává 
Statut města Brna, ve znění pozdějších vyhlášek,  

- důvodová zpráva,  

- porovnání textu s předchozí úpravou.  
Projednáno v RMČ na 63. zasedání R7/063 dne 18.01.2017 s výsledkem:  
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Rada MČ Brno-jih žádné usnesení nepřijala.  
 
DISKUSE: [Mgr. Haluza; p. Janíček; Bc. Vilámová; p. starosta; Ing. Bártová; pí Šebelová] 
 
Mgr. Haluza požádal pana starostu, aby ve stručnosti vyjádřil, co se řeší v těchto oblastech 
(kontejnerová stání, hazard a školství) a co by to mělo přinést. 
 
Pan starosta uvedl, u kontejnerových stání – MČ vybere část peněz – nájemné (finanční 
přínos). 
 
Proběhla diskuse ohledně kontejnerových stání. Pan Mgr. Haluza se dotazoval, zda jsou 
pasporty a která stání se řeší. Jakým způsobem je prokázáno, že kontejnerová stání jsou ve 
vlastnictví města. Toto neřeší finanční vztahy, jelikož my můžeme vynakládat finanční 
prostředky pouze na to, co je v našem vlastnictví. My, jako zástupci MČ Brno-jih, chceme, 
aby tam byla naše kontejnerová stání - proč tam nejsou, která jsou na jihu a co se bude 
opravovat (pasporty by měly být součástí materiálu). Pokud schválíme, budeme mít tzv. „na 
krku“ kontejnerová stání. 
 
Pan Marek Janíček vysvětlil Mgr. Haluzovi, že kontejnerová stání na území MČ Brno-jih se 
řeší obdobně jako účelové komunikace, město bude přispívat; SVJ dostanou do výpůjčky, aby 
se o ně mohla starat. Paní Šebelová (vedoucí BO) potvrdila, že pasporty nemáme. Pan Janíček 
uvedl, že se jedná o 1290 kontejnerových stání (KS) na pozemcích ve vlastnictví města Brna        
a nejsou zapsány v KN, pasporty existují. Město si zpracovalo návrh vyhlášky – pasporty 
nejsou součástí tohoto materiálu (kdyby se jednalo o opravách KS – tak by byly). Schvaluje 
se Statut pro celé město Brno. Pan starosta potvrdil, že je to pro celé Brno – právní 
subjektivitu řeší občanský zákoník. 
 
Proběhla diskuse ohledně hazardu. Pan Mgr. Haluza se dotazoval, co to přináší a co bude ku 
prospěchu MČ. 
 
Pan Marek Janíček vysvětlil Mgr. Haluzovi, že se jedná o změnu legislativy (změna je 
navržena v souvislosti s vyhlášením zákona č. 186/2016 Sb., o hazardních hrách a zákona              
č. 187/2016 Sb., o dani z hazardních her).  Pan starosta uvedl, že finančně to MČ nic 
nepřinese, jedná se o úpravu zákona. 
 
Proběhla diskuse ohledně oblasti školství (čl. 59 a 60). Pan Mgr. Haluza se dotazoval, zda se 
u nás změnilo tak, aby bylo stejné, jako v MČ Brno-Vinohrady (jak minule poukazoval). Dítě 
kolegy – p. Ponížila, např. dle spádovosti patří na MŠ Hněvkovského, i když blíže to má na 
MŠ Záhumenice (téměř před domem). Povinností rodičů je dát dítě do spádové školky                    
a nebudou si moci vybrat školku, kterou chtějí. 
 
Pan starosta uvedl, že včera bylo projednáváno na Zastupitelstvu města Brna. I MČ Brno-
Vinohrady byla vyzvána, aby spádovost rozdělila do ulic. U nás konzultovali s pí Tobiášovou. 
Pan M. Janíček vysvětlil, že vyhláška dává jistotu rodičům, že vždy najdou místo pro své dítě 
ve školce, kam spádově patří (nemají povinnost přihlásit se tam, ale mají zaručeno přijetí 
dítěte). 
 
Vyjádřila se k tomu i pí ředitelka Bc. Vilámová. Dle spádovosti do její MŠ patří např. i ulice 
Hradlová, kde nikdo není - nebydlí. Když bude přijímat dítě do MŠ, nejprve musí přijmout 
dle spádovosti, potom děti ve věku 4 a 5 let z m. Brna, poté 3 leté ze spádové oblasti a až 
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potom může přijmout ostatní děti. Nemůže přijmout (vzít) děti z jiné MŠ, když nejsou ze 
spádové oblasti. 
 
Pan starosta upřesnil, že jsou do spádové oblasti zařazeny i ulice, kde nyní nikdo nebydlí, ale 
to se může změnit – mohou zde postavit např. ubytovnu (pro sociálně slabší obyvatelstvo). 

 
Pan starosta přečetl předkládaný návrh usnesení a nechal o něm hlasovat: 

Usnesení:  
ZMČ Brno – jih doporučuje ZMB schválit návrh obecně závazné vyhlášky č. ……/2017, 
kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška statutárního města Brna č. 20/2001, 
kterou se vydává Statut města Brna, ve znění doporučeném pracovní skupinou pro 
novelizaci Statutu města Brna  na jednání  dne 06.12.2016. 
 
 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 8) Různé   
 
8.1  
Dotazy  
 
Mgr. Haluza – Požadovali audit Koupaliště, doposud jej zastupitelé neobdrželi.  
 
p. starosta – Audit požadoval pan Ing. Harant, jemu byl předán – obdržel dnes „na stůl“. 
 
Mgr. Haluza – Požádal p. starostu, aby si četl zápisy. Má předat audit i dalším zastupitelům. 
Přeje si, aby bylo zaneseno do zápisu. Požadavek pana Mgr. Haluzy – zaslat audit všem 
zastupitelům.  
 
p. starosta – O audit si požádal pan Ing. Harant a dostal jej. Pokud ho chcete, prosím, 
požádejte si o něj. Když se někdo dotazuje na audit, neznamená to, že mu bude automaticky 
poskytnut. 
 
O zaslání auditu si požádali tito členové zastupitelstva: Mgr. Haluza; p. Ponížil;                     
Ing. Böhmová; Bc. Vilámová; Ing. Dočekal; p. Reich; pí Bočková. Také bylo požádáno                 
o zaslání auditu i za nepřítomné členy ZMČ Brno-jih p. MVDr. Kožíška a p. Rektoříka. 
 
Mgr. Haluza – Mezi svátky mu občané volali, že zvířátka na Jižanském dvorku nemají co jíst                 
a pít (problém také v průběhu roku).  
 
p. starosta – Zvířátka jsou normálně krmena (ráno a večer)  a jsou pod veterinárním 
dohledem. Požádal přítomného ředitele Koupaliště pana Aleše Krčála, aby se k tomu vyjádřil. 
 
p. Aleš Krčál – Nezakládá se na pravdě. Snaží se napravit velký problém se zvířátky 
neřešený, nekoncepční, kdy zvířátka vědomě poškozovali tím, že občané je krmili                              



12 
 

a poškozovali zdraví zvířat. Ta jsou 2 – 3 x denně krmena. Vadí mu, že tímto pan Haluza 
útočí na zaměstnance, kteří se o zvířata řádně starají. 
 
Mgr. Haluza – Dotaz co se stalo s množstvím 2.521 kg kaštanů, které nasbíraly děti z MŠ               
a ZŠ. Dle jeho informací nechali část zplesnivět. Přitom na FC vyzývali občany, aby kaštany 
nosili. Zdá se mu to nelogické – kam tedy byly kaštany odvezeny? 
                  
p. Aleš Krčál – Takové velké množství nepotřebovali (nikdo se je na to neptal), plesnivé 
kaštany se vyhodily a část si odvezli myslivci (Ing. Rusler potvrdil, že takovéto množství není 
potřeba). Zakázalo se krmení, aby se nepoškozovala zvířata, což byl důsledek minulého 
vedení. 
 
Ing. Böhmová – Zvířata byla pod kontrolou MVDr. Hunkese. 
 
p. xxx – Požádal pana Haluzu, aby nekritizoval věci, které on zbudoval a nyní má na starost 
nové vedení. Dříve mu utíkali klokani, na Koupališti byly vady a nedodělky a břímě padlo na 
toto vedení radnice. 
 
Mgr. Haluza –  Zvířata neměla vodu; v televizi bylo uveřejněno, jak se propadl oslík. Proč se 
neprosekává led jako dříve, také kvůli rybám. 
  
p. starosta – Jestliže voda protéká, je tam vzduch. Tloušťka ledu byla 20 cm. Stalo se, že 
někdo přelezl plot a prosekal díru v ledu, potom se oslík propadl.  
 
p. Aleš Krčál – Zásah oslík přežil. Např. v ZOO, která je na chov zvířat uzpůsobena, spadlo 
medvídě. Konstatoval, že o zvířata je řádně postaráno – není pravda, co Mgr. Haluza říká.  
 
V 19.30 h odešel ze zasedání Ing. David Rotrekl  stav 16 členů ZMČ Brno-jih. 
 
Mgr. Haluza – Dotaz, proč se na Koupališti nebruslí na ledě. Když se dostatečně ochrání fólie, 
může se zde bruslit. 
 
p. starosta – Co kdyby se se v ledu propadlo dítě, jak by byla zaručena bezpečnost, kdo by jej 
zachraňoval. Plánuje se zbudování ledové plochy na bruslení. 
 
p. Aleš Krčál – Voda v koupališti je upuštěna. Bruslení je technický nesmysl, odporuje 
provoznímu řádu Koupaliště. 
 
p. Reich – Dotaz na zřízení termínovaného vkladu ve výši 25,000.000,- Kč. Proč byl zřízen u 
J&T banky. Pojištění vkladů je na cca 3 mil. Kč a zbylých 22 mil. Kč mohou ztratit. 
V loňském roce tato banka dostala od ČNB 2 pokuty za porušení zákona o bankách, zda to 
není hazard s veřejnými prostředky. Úroková sazba 0,30 % p.a. není zas tak vysoká. Proč 
právě tato banka. 
 
Ing. Bártová – Potvrdila slova pana starosty (zpoplatnění částky nad 100 mil. Kč; u J&T 
máme založený spořící účet) Vysvětlila, že bylo nutné provést z časových důvodů, nestihli 
bychom založit účet u jiné banky. 
 
Poznámka - viz komentář R7/062 ze dne 14.12.2016 – bod  3.2 Zřízení termínovaného 
vkladu: Vzhledem k tomu, že MČ Brno-jih byl dne 24. 11. 2016 doručen dopis z KB, a.s., 
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který říká, že budou zpoplatněny přírůstky depozit na veškerých účtech zřízených MČ Brno-
jih u KB, a.s. ve všech měnách, které překročí limit 100 mil. Kč ve sledovaném období                 
s platností od 30. 12. 2016, a to 0,15 % ročně, je pro MČ Brno-jih nezbytnou nutností převést 
část svých finančních prostředků do jiné banky. Pro upřesnění uvádíme, že poplatek u KB, 
a.s. by ve sledovaném období činil z přírůstku depozit cca 30 tis. Kč. MČ Brno-jih má 
uzavřenou „Rámcovou smlouvu o sjednávání vedení vkladových produktů pro právnické 
osoby a podnikatele“ s bankou J&T. U banky J&T je poplatek z přírůstku depozit stanoven na 
překročení limitu 25 mil Kč za 0,5 % ročně. MČ Brno-jih vyhodnotila možnost uložení 
dočasně volných finančních prostředků ve výši Kč 25,000.000,-- na období jednoho roku jako 
reálnou. Vzhledem k tomu, že dle zákona o obcích č.128/2000 Sb., ve znění pozdějších 
předpisů je radě obce vyhrazeno zabezpečovat její hospodaření, předkládá finanční odbor 
Radě městské části Brno-jih na posouzení a případné schválení zřízení takového 
termínovaného vkladu.  
 
Ing. Dočekal – Na tramvajové zastávce u Bílé růže byly odstraněny zábrany (zábradlí),  lidé 
přebíhají přes silnici.  
 
p. starosta – Zábradlí se vrátí zpátky. 
 
Ing. Dočekal – Dále neosvětlené dva přechody přes čtyřproudou komunikaci                        
(na ul. Plotní u parčíku a na ul. Hněvkovského za Lidlem u autobusové zastávky). 
 
p. Reich – Přechody - slib ŘSD, že se  bude řešit v únoru, měla by zařizovat pí Kubová 
(technický pracovník OŽP). 
 
Ing. Burianová – Z důvodu záměru výstavby Tramvaj Plotní, na ul. Plotní se nebude 
realizovat (dnes obdrželi v poště dopis). 
 
Ing. Dočekal –  Ul. Masná – nová ulice „Kalová“ na pravé straně u firmy ROVNER (č. 64 
kolem plotu chodník), auta stojí „čumákem“ -  předkem k plotu, lidé, když jdou s kočárkem, 
nemohou projet po chodníku. Na levé straně není chodník (zátarasy). Dále požadavek 
s někým projednat chodník na ul. Pražákova u Bonga. 
 
Mgr. Haluza – Dotaz na objekty, které byly svěřeny Koupališti - Kulturní dům Bednářova 16 
a Havránkova 82. 
 
p. starosta – Opravy budov (vlhkost) uvedeno v Rozpočtovém opatření. Budovu Břeclavská 
12  dostanou do užívání hasiči, knihovna  bude mít prostory na Havránkové 82. 
 
Ing. Harant – Dotaz na bod 9.5 posledního zápisu RMČ (R7/063 ze dne 18.01.2017). Změna 
Organizačního řádu ÚMČ Brno-jih z důvodu, že se mění kompetence členů RMČ. Není 
povinností informovat zastupitele, ale zda by nemohli obdržet stručnou zprávu, o jakou 
změnu se jedná. 
 
p. tajemník – Vysvětlil, že oblast školství převzal dílem pan starosta a člen rady. Je to 
uvedeno v textu, na webu to ještě není.  
 
Ing. Harant – Uvedl, že mu toto vysvětlení postačí (není třeba posílat zprávu). Dále  upozornil 
na  vylomený poklop (dekl) u kruhového objezdu na ul. Kšírova x  Sokolova (hluboká díra), 
směrem jak se zahýbá na ul. Sokolovu. Potřeba uvědomit o problému BVaK. 
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p. starosta – Bude se řešit – na BVaK zavoláme. 
 
Bc. Vilámová – Rodiče dětí se jí ptají, zda se nesolí více než dříve, mají poničené boty                 
od soli. 
 
Ing. Dočekal – Dříve se používal štěrk, teď se solí. 
 
p. starosta – Zřejmě z  důvodu velkých mrazů. Požádal vedoucího OŽP. Zda by se k tomu 
nevyjádřil, jaký posypový materiál a v jakém množství se používá. 
 
Ing. Rusler – Letošní zima je extrémní, není používáno enormní množství posypového 
materiálu. Firma dostala pokyn šetřit posypovou solí, sypat drtí, ale byly extrémní mrazy.   
 
p. Ponížil – Chodník ke koupališti ke zvířátkům, vyřešit, aby tam nejezdily automobily. Byly 
tam dříve kameny. Dát tam např. tyčky.  
 
p. Aleš Krčál – Dříve tam schválně umístili kameny, aby se nejezdilo – nyní jsou „bokem“. 
Byl by rád, kdyby se to vyřešilo, přes léto je to problém. 
 
p. starosta – Umístění zábran by se nelíbilo MP. Pan ředitel MP přijde na jednání 9. 2. 2017, 
budou řešit i tento problém. 
 
 
                 
8.2      
Závěr 
Pan starosta poděkoval všem za účast a ukončil 14. zasedání ZMČ Brno-jih.          
          
Ukončení zasedání v 19.45 h. 
 
 

Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  02.02.2017 
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Ověřili dne: …………………………………………………………………… 
 
 
Ing. Zdeněk Harant……………………………………….................................. 
 
 
Jiřina Bočková…........………………………………………………………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                          Mgr. Ing. Daniel Kypr 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 


